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استقرار سامانه جامع مديريت استراتژيک و عملکرد 
مرکز مطالعات و برنامه ريزي ش��هر تهران در حال راه اندازي نرم افزار 
تدوين، پياده سازي و پايش برنامههاي شهرداري با همکاري سازمان 
فن آوري اطلاعات و ارتباطات شهرداري تهران است. به گزارش روابط 
عمومي مرکز مطالعات و برنامه ريزي ش��هر تهران، هادي افراس��يابي با 
اشاره به تدوين برنامة سوم شهرداري تهران گفت: در حال راهاندازي 
نرماف��زار تدوين، پيادهس��ازي و پايش برنامهه��ا با هدف ارتقاء برنامه 
محوري در شهرداري تهران هستيم. مدير پژوهش هاي راهبردي مرکز 
مطالعات عنوان کرد: اين نرمافزار که توس��ط يک ش��رکت دانش��بنيان 
داخلي تهيه شده با ساختارهاي سازماني و سلسلهمراتب تصميمگيري 
در سازمانهاي ايران هماهنگ بوده و در سازمانهاي مختلفي در کشور 
از جمله بانک تجارت، س��ازمان بهزيس��تي، بانک صنعت و معدن اجرا 
شده است. وي افزود: اين نرمافزار علاوه بر اينکه قابليت داده گذاري 
براي تدوين برنامة استراتژيک با مشارکت کلية اعضاي سازمان را دارد 
در تدوين برنامه و بودجة سالانه، ايجاد ارتباط ميان پروژهها و اهداف، 
ارائة گزارشهاي پيشرفت کار و به عبارتي در دو مرحلة عملياتيسازي و 

نظارت و پايش برنامه نيز کارآمد است.

پنج پايگاه اورژانس هوايي افتتاح شد
پنج پايگاه جديد اورژانس هوايي روز گذشته با حضور وزير بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکي افتتاح شد. به گزارش ايرنا,، سيد حسن هاشمي ديروز 
طي مراس��مي در وزارت بهداش��ت از طريق ويدئو کنفرانس پنج پايگاه 
اورژانس هوايي در شهرهاي اليگودرز، ياسوج، لار، جهرم و طبس را افتتاح 
کرد. شمار پايگاه هاي اورژانس هوايي در کشور با افتتاح اين پايگاه هاي 
جديد اورژانس هوايي به 30 پايگاه مي رسد. به گفته پيرحسين کوليوند، 
سرپرست اورژانس کشور، قرار است سه پايگاه اورژانس هوايي ديگر در 
ايام تعطيلات نوروز راه اندازي شود. سيد حسن هاشمي، وزير بهداشت 
نيز در اين مراسم با قدرداني از خدمات نيروهاي اورژانس کشور گفت: 
مردم از خدمات اورژانس 115 راضي هستند و کمترين شکايت مردم 

از اورژانس پيش بيمارستاني است.

صدور اخطار براي ۷۵۰ واحد صنعتي تهران
مديرکل محيط زيست استان تهران با بيان اينکه طرح پايش ضربتي 
واحدهاي صنعتي در سه ماهه اخير به طور کامل انجام گرفته، گفت: 
بيش از ۲ هزار و ۸00 واحد صنعتي مورد پايش ويژه قرار گرفته اند که 
براي ۷50 واحد اخطاريه صادر يا براي آنها راي توقف عمليات صادر شد. 
ناصر مهردادي در گفتگو با تسنيم درباره پايش صنايع آلاينده استان 
تهران توسط محيط زيست اظهار کرد: در اين طرح پايش، ابتدا صنايع 
موجود در شهر تهران و اطراف آن به غير از دماوند، فيروزکوه و ورامين 
را مورد بازبيني و بررسي قرار داديم. مديرکل محيط زيست استان تهران 
تصريح کرد: پايشهاي انجام شده در 1۲ محور مورد تاکيد قرار گرفت و از 
ابتداي طرح تا کنون نزديک به ۲ هزار و ۸00 واحد صنعتي در بخشهايي 
همچون آلودگي هوا، فاضلاب و پسماند مورد بررسي کامل قرار گرفتند. 
به گفته مهردادي، از ميان اين ۲ هزار و ۸00 واحد صنعتي استان تهران 
بي��ش از ۷50 واح��د اخطاريه هاي��ي را دريافت کردند يا براي آنها توقف 
عمليات را مورد توجه قرار داديم. وي افزود: نشستهايي را با ۷50 واحد 
صنعتي اخطار گرفته برگزار کرديم که بخش قابل توجهي از اين صنايع 

تلاش خود را براي بهبود مشکلات خود انجام دادند.

پيشخوان

اجتماعی

گروه اجتماعي: روز گذش��ته حاش��يه هاي شوراي 
شهر تهران به نام دوره آينده اين شورا نيز کشيده 
ش��د. در حال��ي که فرمان��دار ري از ابلاغ تغيير نام 
شوراي شهر تهران به »شوراي شهر تهران، ري 
و تجريش« توس��ط وزير کش��ور خبر داد، مهدي 
چمران، رئيس ش��وراي ش��هر پايتخت اعلام کرد 
ک��ه اي��ن موضوع هفته گذش��ته در هيئت دولت و 
در کميس��يون ش��وراها به طور رسمي مطرح شد و 
بر همين اساس هيچ تغييري در نام شوراي شهر 
تهران در سال آينده نخواهد شد. با اين حال اين تنها 
حاشيه جلسه روز گذشته شوراي شهر تهران نبود. 
در ابتداي اين جلسه اعضاي شوراي اسلامي شهر 
ته��ران ب��ا افزايش 10 درصدي ن��رخ کرايه انواع 
تاکسي ها و سرويس مدارس در سال 96 موافقت 
کردند. بر اين اساس و با موافقت اعضاي شوراي 
شهر تهران نرخ کرايه انواع تاکسي در سال 96 ، 

10 درصد افزايش خواهد يافت.
در ادامه جلسه ديروز به پيشنهاد رييس شوراي شهر 
تهران مقرر شد تاکسي هايي نظير پرايد که داراي 
حجم محدودي هس��تند و س��وار کردن سه نفر در 
صندلي عقب خودرو با مشقت همراه است به عنوان 
تاکسي خطي يا تاکسي گردشي استفاده نشوند که 
اين پيش��نهاد مورد موافقت اعضاي ش��ورا نيز قرار 
گرفت و به تصويب رس��يد. همچنين مقرر ش��د به 
ميزان ۲0 درصد به نرخ مصوب کرايه تاکس��ي ها 
از ساعت ۲3 لغايت 5 صبح افزوده شود که اين امر 
نيز با راي موافق اکثريت اعضا به تصويب رسيد. در 
ادامه جلسه محسن سرخو نيز گفت: در افزايش نرخ 
کرايه ها رعايت حال شهروندان و مسافران مي شود 
و اين بس��يار خوب اس��ت اما بايد در نظر داشت که 
بودجه حمايتي ش��هرداري براي تاکسيران ها که 
شامل نوسازي و نيز خدمات درماني و رفاهي براي 
رانندگان است بايد به صورت کامل تخصيص يابد.  
در جلسه ديروز همچنين مهدي چمران پيرامون 
حواش��ي به وجود آمده براي يکي از اعضاي ش��ورا 
گف��ت: ي��ک روزي من گفتم بايد از هم دفاع کنيم 
و در غير اين صورت ضربه مي خوريم، آن روز اين 
گفته به درستي منعکس نشد و خيلي ها هجمه اي 
عليه ما به راه انداختند اما کسي هم دفاع نکرد. وي 
ادامه داد : رويه ما از ابتدا دفاع از کيان شورا بوده و 
من هم از اين عضو شورا و هم از کيان شورا دفاع 
مي کن��م اما اين کم��ال ناجوانمردي و بي انصافي 

اس��ت که مي گويند همه چيز تقصير رييس ش��ورا 
اس��ت. رييس شوراي ش��هر تهران گفت: اگر آن 
دوست عزيز به جاي آنکه نامه سازمان بازرسي را 
به سايت خبري بدهد به شورا مي داد به يقين اين 

موضوع بهتر حل مي شد.
زيرزمين هاي تجاري خلاف است ���

در ادامه جلس��ه روز گذش��ته اقبال شاکري، رييس 
کميته عمران ش��وراي ش��هر ته��ران گفت: هم 
مديريت شهري و هم مجلس بايد تصميم قاطعي 
در ارتب��اط ب��ا قانون ايمني بگيرند تا ديگر ش��اهد 
اعط��اي مجوزهايي نباش��يم که به راحتي ايمني 
اماکن و مجتمع ها را به بازي مي گيرند. وي افزود: 
اخيرا در ضلع جنوبي ميدان بهارستان تغييراتي در 
زيرزمين يکي از مجتمع هاي تجاري ايجاد ش��ده 
به صورتي که زيرزميني که با عنوان انبار تجاري 
تعريف شده مي خواهند به واحد هاي تجاري تبديل 
کنند. شاکري ادامه داد: مالکان وکيل گرفته اند تا 
سقف زيرزمين برداشته شود و جالب اينکه بازرس 
وزارت بهداش��ت هم به آنان مجوز داده و اين در 

کنار اعطاي مجوز شهرس��ازي جاي س��وال دارد. 
ش��اکري تصريح کرد: بايد در اين زمينه تصميم 
قاطعي گرفته ش��ود و مجلس قانون ايمني را که 
بيش از دو س��ال مي ش��ود بلاتکليف مانده تعيين 
تکليف کند. در ادامه ريس ش��وراي اسلامي شهر 
تهران گفت: در چند س��الي که عضو کميس��يون 
ماده 5 بودم در هيچ جا اجازه نداديم که پاس��اژها 
زيرزمين تجاري درس��ت کنند. چمران ادامه داد: 
زيرزمين هاي تجاري خلاف است و بايستي جلوي 

آن گرفته شود.
پيگي�ري گ�زارش صندوق ذخي�ره کارکنان  ���

شهرداري
روز گذش��ته همچنين رئيس کميسيون سلامت، 
محيط زيست و خدمات شهري شوراي شهر تهران 
از شهرداري خواست تا در ابتداي سال 96 گزارشي 
از وضعيت دارايي، سرمايه گذاري و نحوه توزيع سود 
صندوق ذخيره کارکنان شهرداري در ميان پرسنل 
به شوراي شهر ارائه دهد. رحمت الله حافظي درباره 
صندوق ذخيره کارکنان شهرداري تهران، اظهار 

کرد: ماهانه سه درصد از حقوق پرسنل شهرداري 
تهران با وجود تمام گرفتاري هاي مالي آنان، کسر و 
به حساب صندوق ذخيره کارکنان شهرداري واريز 
مي شود همچنين شهرداري نيز در راستاي حمايت 
از پرسنل 3 درصد از منابع عمومي را به اين صندوق 
واريز مي کند. وي با بيان اينکه تاکنون گزارش��ي 
از عملکرد صندوق ذخيره کارکنان ش��هرداري به 
ش��ورا ارائه نش��ده است، تصريح کرد: از شهرداري 
مي خواهيم تا گزارشي کامل شامل ميزان واريزي 
س��هم تجميعي پرس��نل و ش��هرداري، دارائي ها، 
سرمايه گذاري ها و سود حاصل از سرمايه گذاري ها 
از بدو تاسيس صندوق تاکنون، نحوه تخصيص و 
توزيع سود بين پرسنل را در اولين جلسه سال 96 
به ش��وراي ش��هر تهران ارائه دهد. حافظي اعلام 
کرد: کارکنان اصلي ترين سرمايه هاي هر سازمان 
و نهادي محسوب مي شوند که قطعا در شهرداري 

تهران نيز چنين حکمي صادق است.
تغيير نام خيابان سرو به نام آيت الله هاشمي ���

همچنين روز گذشته با راي تمامي اعضاي شوراي 

اسلامي ش��هر ته��ران خيابان س��رو در منطقه ۲ 
شهرداري تهران به نام آيت الله هاشمي رفسنجاني 
تغيي��ر ن��ام داد. با پيش��نهاد اس��ماعيل دوس��تي 
و موافقت هيئت رئيس��ه ش��وراي ش��هر تهران 
بررس��ي نامگذاري مکاني در ش��هر تهران با نام 
آيت اله هاشمي رفس��نجاني به صورت دو فوريتي 
در دس��تور کار ش��وراي اسلامي شهر تهران قرار 
گرف��ت. مجتبي ش��اکري در اي��ن رابطه گفت: 5 
معبر در شهر تهران براي نامگذاري به بزرگداشت 
نام آيت الله هاشمي رفسنجاني از سوي کميسيون 
نامگذاري پيش بيني شده است. چمران نيز گفت: 
اگر قرار اس��ت نامي را زنده نگه داريم بهتر اس��ت 
مکان��ي را ب��راي آن نام انتخ��اب کنيم که آن نام 
توسط مردم به کار برده شود. حکيمي پور نيز اظهار 
داشت: بهتر است نام انتخاب شده تنها براي معبر 
باش��د و ميادين تغيير نام پيدا نکنند. در نهايت با 
راي تمامي اعضاي ش��وراي اسلامي شهر تهران 
خيابان س��رو در منطقه ۲ ش��هرداري تهران به نام 

آيت الله هاشمي رفسنجاني تغيير نام داد.
واکنش خانواده هاشمي به تغيير نام ���

پيرو اظهارات يکي از اعضاي شوراي شهر تهران 
مبني بر پيش��نهاد نامگذاري خيابان س��رو به نام 
خانواده هاش��مي با  آيت الله هاشمي رفس��نجاني، 
انتش��ار اطلاعي��ه اي اي��ن اظه��ارات را فاق��د 
صحت دانس��ت. به گزارش ايس��نا، در اطلاعيه 
خانواده هاشمي آمده است: »بنا بر اعلام رسانه ها، 
يکي از اعضاي ش��وراي ش��هر تهران در جلس��ه، 
اظهاراتي مبني بر پيشنهاد نامگذاري خيابان سرو 
به نام آيت الله هاشمي رفسنجاني از سوي خانواده 
ايشان را طرح کرده است که بدينوسيله ضمن فاقد 
صحت دانس��تن مطلب فوق، همانگونه که پيش 
از اي��ن اعضاي خانواده هاش��مي در مصاحبه هاي 
عموم��ي و گفتگوه��ا اعلام کرده ان��د، دخالتي در 
نامگذاري مکاني به نام آيت الله هاشمي نداشته و در 
اين مورد خاص نيز فرزند آيت الله هاشمي صراحتا 
به عضو محترم شوراي شهر اعلام نموده که نظري 
اب��راز نک��رده ودر مورد اي��ن خيابان خاص نيز اگر 
بنا بر اظهار نظر باش��د نظر خانواده مثبت نخواهد 
بود. لذا ضمن تش��کر از لطف اعضاي ش��وراي، 
انتظار مي رود که تصميمات آن شورا، منتسب به 
خانواده آيت الله هاش��مي يا به پيشنهاد اين خانواده 

تلقي نگردد«.

در جلسه شوراي شهر تهران تصويب شد

نام آيت الله هاشمي روی خيابان سرو 

رئيس کميته امداد با بيان اينکه در س��ال 95، 100 هزار فقره 
وام اش��تغال به مددجويان ارائه ش��د، گفت: در اين مدت 10 
درصد از خانوارهاي تحت پوشش کميته امداد از چرخه حمايت 

خارج شده اند. 
سيدپرويز فتاح روز گذشته در نشست خبري با اشاره به اينکه 
يک وفاق ملي حول محور کميته امداد ش��کل گرفته، اظهار 
داش��ت: در موضوع کمک به محرومان هيچ اختلاف نظري 

بين مسئولان، دولت، مجلس، رسانه ها و ديگر نهادها وجود 
ندارد. وي با بيان اينکه تاکنون 96 درصد از بودجه سال 95 
کميته امداد محقق شده است، خاطرنشان کرد: يکي از معدود 
نهادهايي هستيم که دولت و سازمان مديريت اهميت بالايي 
به آن مي دهد و مذاکراتي با معاون اول رئيس جمهور و رئيس 
س��ازمان مديريت در حال انجام اس��ت تا بتوانيم چهار درصد 

باقي مانده بودجه را دريافت کنيم. 

رئيس کميته امداد امام خميني )ره( با اشاره به اهميت پرداخت 
کامل بودجه کميته امداد گفت: چهار درصد باقي مانده معادل 
عيدي مددجويان است که تاکنون نتوانسته ايم آن را پرداخت 

کنيم.
 فتاح در مورد بودجه سال آينده اين نهاد ادامه داد: بيشترين 
افزايش بودجه در س��ال 96 مربوط به س��ازمان هاي حمايتي 
مث��ل کميته ام��داد و بهزيس��تي اس��ت و ب��ر همين اس��اس 

تصويب ش��ده اس��ت تا مس��تمري مددجوي��ان کميته امداد 
 ب��ه دس��تکم ۲0 درصد حداق��ل حق��وق وزارت کار افزايش

 يابد. 
وي افزود: وام اشتغال مددجويان در بودجه 96، دو برابر شده 
است. همچنين براي سال 95 پيش بيني 1150 ميليارد تومان 
کمک هاي مردمي داشتيم که برآورد ما اين است اين رقم ۲0 

درصد افزايش نشان دهد.

کاهش ۱۰ درصدي مددجويان کميته امداد

رييس ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( با تأکيد بر اين که ظرف چهار سال گذشته بيش 
از 360 هزار فرصت ش��غلي در کش��ور ايجاد کرده ايم، گفت: براي چهار س��ال آينده، ايجاد 
بيش از يک ميليون شغل را هدف گذاري کرده ايم.  به گزارش خبرنگار روابط عمومي بنياد 
برکت، دکتر محمد مخبر در مراس��م افتتاح 1000 هکتار طرح جنگل کاري برکتِ س��تاد 
اجرايي فرمان حضرت امام)ره( که در منطقه ي مسعوديه ي تهران با حضور آيت الله محمدي 
گلپايگاني رييس دفتر مقام معظم رهبري و جمعي از مقامات کشوري و لشکري برگزار شد، 
خاطرنشان کرد: پس از ابلاغ سياست هاي اقتصاد مقاومتي از سوي مقام معظم رهبري)ره(، 
به هيچ فعاليتي که در خارج از چارچوب اين سياست ها باشد نزديک نشده ايم. وي افزود: 
فعاليت هاي اقتصادي ما در مناطق محروم و نگاه مان در ستاد اجرايي اين بوده که در پروژه 
ماندگار نباشيم و پس از ايجاد، از آن ها خارج شويم.  وي با تأکيد بر اين که کل اعتبار و منابع 
ستاد در مناطق محروم هزينه مي شود، تصريح کرد: ظرف چهار سال گذشته بيش از 360 
هزار فرصت شغلي در کشور ايجاد کرده ايم. رييس ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( 
با اشاره به مشاغل ايجاد شده در سطح کشور گفت: اين مشاغل در مناطق محروم بوده 
و به جامعه ي تحصيل کرده اختصاص داشته است. دکتر مخبر با تأکيد بر توجه ويژه ي 
ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( به همه ي ابعاد توسعه ي پايدار، گفت: به عنوان مثال 
ما اگر نيروگاه ساختيم، آن را در خواف ساختيم. کارخانه ي فولاد را در خرمشهر ساختيم 
که هم نزديک آب است و هم ظرفيت اشتغال زايي فوق العاده براي اين شهر محروم دارد. 
کارخانه ي کاغذ را در شادگان ساختيم تا هم علاوه بر ظرفيت اشتغال زايي آن، از خروج 
ارز، آلايندگي و از بين رفتن جنگل ها جلوگيري کنيم. پس از تأکيد مقام معظم رهبري به 
توسعه ي سواحل مکران، در جاسک پالايشگاه ساختيم. پالايشگاهي که سوخت آن نفت 
سنگين و نيمه سنگين است که مشتري کمي دارد و به سختي صادر مي شود.  رييس ستاد 
اجرايي فرمان حضرت امام)ره( با تأکيد بر ضرورت توجه به ظرفيت هاي بومي هر منطقه 
در طراحي و احداث طرح هاي توانمندسازي اقتصادي، افزود: در مقياس کلان در کشور، 
گاهي در طراحي پروژه به ظرفيت هاي بومي مناطق توجه نمي ش��ود. به عنوان مثال، به 
جاي ش��هرهاي س��احلي، در قلب کوير مجتمع فولاد مي س��ازند که به دليل نياز فراوان به 
آب، باعث کم آبي و مشکلات فراوان مي شود. يا مثلًا به جاي سرمايه گذاري روي زعفران 
در استان هاي خراسان، پروژه هاي ديگري آن جا اجرايي مي شود، در صورتي که در ستاد 
اجرايي فرمان حضرت امام)ره( به اين موضوع توجه ويژه اي مي شود.  وي به فعاليت هاي 
ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( در زمينه ي اشتغال زايي اشاره کرد و گفت: 4 هزار روستا 
را در کشور هدف گذاري کرديم که ۲ هزار روستاي کشور را بي نياز کرده ايم و نياز ۲000 
روستاي ديگر را بين 50 تا ۷5 درصد برطرف کرده ايم و در 31 استان کشور مشغول خدمت 
هستيم. دکتر مخبر با تأکيد بر عزم ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( براي توسعه ي 
مشاغل مختلف با محوريت مناطق محروم تصريح کرد: هرجا ورود کرديم، نخستين محور 
فعاليت مان حول اشتغال زايي بوده است؛ نزديک به هزار و پنجاه مدرسه در کشور در حال 
س��اخت داش��تيم که حدود ۸00 مورد را افتتاح و تحويل آموزش و پرورش داده ايم. وي با 
بيان اين که نزديک به 50 هزار نفر از مردم نيازمند وام قرض الحسنه در کشور داده شده 
است، گفت: تاکنون بيش از ۲00 هزار نفر در روستاها و مناطق محروم در کشور بيمه ي 
تکميلي ش��ده اند، 11 بيمارس��تان نيمه کاره را در مناطق محروم در حال تکميل داريم که 
چهار مورد آن اتمام يافته و به بهره برداري رسيده و ۲1 هزار خانه در مناطق محروم کشور 
ساخته يا در دست ساخت داريم. رييس ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( هم چنين به 
ساخت پيشرفته ترين بيمارستان کشور در تهران توسط بنياد برکت اشاره کرد و گفت: نوع 
طراحي و س��اخت اين بيمارس��تان به طوري اس��ت که در مواقع اضطراري هم چون زلزله، 
هيچ آسيبي نبيند. اين بيمارستان سه هزار پارکينگ دارد که در صورت ضرورت در عرض 
کم تر از نيم ساعت مي تواند به تخت هاي بيمارستاني مجهز شود تا بيمارستان در مجموع 
توان پذيرش 4000 بيمار را داشته باشد.  وي با تأکيد بر پرداخت هزينه ي درمان بيش از 
45 هزار بيمار سرطاني از سوي ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( اظهار کرد: با اقدامات 
مهمي که در بخش داروسازي کرديم، بخش قابل توجهي از داروهاي وارداتي مهم را توليد 
بومي کرديم و در سه سال گذشته، فقط بيماران سرطاني، از قِبَل داروهاي بومي شده ي ما، 
135 ميليارد تومان کم تر پول دارو پرداخت کرده اند.  رييس ستاد اجرايي فرمان حضرت 

امام)ره( هم چنين از توليد واکسن سرطان رحم در يک سال آينده خبر داد و گفت: با توليد 
اين واکسن، بانوان در معرض سرطان، مي توانند از اين بيماري شايع پيشگيري کنند. 

وي با اشاره به اين که در مجموعه ي ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( تلاش زيادي 
براي اشتغال زايي از مسير مشارکت با بنگاه هاي کوچک و متوسط کرده ايم، اظهار داشت: 
طي اين س��ال ها بيش از 300 کارخانه و بنگاه کوچک و متوس��ط بر محور ظرفيت هاي 
بومي ايجاد کرده ايم. دکتر مخبر با تأکيد بر تمرکز ويژه ي س��تاد اجرايي فرمان حضرت 
امام)ره( به فعاليت هاي دانش  بنيان گفت: از س��ال گذش��ته ش��رکت دانش بنيان برکت را 
راه اندازه اي کرديم و کارهاي خوبي در آن مجموعه در حال انجام اس��ت.  رييس س��تاد 
اجرايي فرمان حضرت امام)ره( با اشاره به فعاليت هاي اين ستاد در زمينه ي محيط زيست 
گفت: امروز بيش از 1000 هکتار جنگل کاري در مناطق حاش��يه اي تهران در مس��عوديه، 
ده سيد در لواسان و ملارد )اخترآباد( در شهريار را افتتاح کرديم و هم زمان عمليات ايجاد 
۲000 هکتار جنگل در کانون هاي ريزگرد در استان هاي خوزستان و ايلام و چند استان 

مرزي کشور را آغاز مي کنيم. علاوه بر اين ها، پيش از اين نيز 50 هکتار در شهرک دارويي 
برک��ت، جن��گل کاري کرده اي��م.  وي با بيان اين که تأکيد داريم که از ظرفيت هاي داخلي 
کشور به طور کامل استفاده شود خاطرنشان کرد: کشور ما از نظر امکانات بالقوه بسيار غني 
اس��ت. در کش��ور ما دو هزار و ۷00 کيلومتر به دريا دسترس��ي وجود دارد اما از آن در جهتِ 
اش��تغال زايي اس��تفاده نمي ش��ود.  دکتر مخبر افزود: 95 درصد توليد زعفران دنيا توسط ما 
انجام مي شود و ۷5 درصد آن در دو استان توليد مي شود و ۸ ميليارد دلار بازار زعفران دنيا 
است و با اين ظرفيت، تنها 400 ميليون دلار آن نصيب کشور مي شود. وي گفت: ما سه 
استان بزرگ کشور را مي توانيم با اين زعفران اداره کنيم ولي به محوريت اين محصول 
و بومي س��ازي بهينه ي آن دقت نمي کنيم. وي با تأکيد بر اين که کش��ور ما ظرفيت هاي 
فراواني در حوزه هاي مختلف دارد تصريح کرد: کش��وري نيس��تيم که زير بار بيکاري 5 
ميليون نفر گرفتار ش��ود. رييس س��تاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( اس��تعدادهاي نسل 
جوان براي اشتغال زايي را يادآور شد و تصريح کرد: امروز مي شود کارهاي بزرگي بدون 
توجه به محدوديت هاي بين المللي که وجود دارد انجام داد؛ امروز جوانان باانگيزه و فعالي 
در کشور داريم که بايد از ظرفيت  آن ها استفاده شود. طرح جنگل کاري برکتِ ستاد اجرايي 
فرمان حضرت امام)ره( در 1000 هکتار از مناطق حاشيه اي تهران، با حضور رييس دفتر 

مقام معظم رهبري، رييس س��تاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( و جمعي از مس��ئولان 
کش��وري صبح امروز به بهره برداري رس��يد. پروژه ي جنگل کاري برکت در 90 هکتار از 
زمين هاي منطقه ي مسعوديه ي تهران، ۷60 هکتار در منطقه ي ملارد شهريار )اخترآباد( 
و 150 هکتار در منطقه ي ده سيد لواسان به اجرا درآمده است. در اين مناطق ۲95 هزار 
اصله نهال و بوته شامل انواع آتريپلکس، تاغ، کاج، سرو، توت، داغداغان، زيتون، زرشک، 

سنجد، بادامک و پسته وحشي کاشته شده است.
محمدي گلپايگاني رئيس دفتر مقام معظم رهبري: شهر تهران بي رويه بزرگ  ���

شده است
آيت الله گلپايگاني در اين مراسم با اشاره به نزديک شدن ايام سال جديد گفت: اولين جمله 
دعاي تحويل س��ال درباره قلب و جايگاه آن اس��ت و خداوند در وجود هيچ کس��ي دو قلب 
جاي نداده است.  وي با بيان اينکه راه نفوذ شيطان بر هر انساني از راه دل و قلب اوست، 
گفت: ش��يطان از طريق قلب به انس��ان نفوذ کرده و او را مورد سوءاس��تفاده قرار مي دهد.  

رئيس دفتر مقام معظم رهبري با اش��اره به حالات روحاني يکي از فقهاي معاصر به نام 
جهانگيرخان قشقايي اظهار داشت: انسان بايد مراقب باشد که عمرش بيخود تلف نشود و 
مگر ما انسان ها چقدر عمر خواهيم کرد.  محمدي گلپايگاني در ادامه با اشاره به لزوم توسعه 
جنگل کاري در سراسر کشور اظهار داشت: کار شما و اين اقدام در جنگل کاري عبادت است 
و حفظ محيط زيست و ايجاد سبزه زار جزو همين عبادت محسوب مي شود؛ افزايش آلودگي 
هوا به دليل عدم وجود فضاي سبز رخ داده که در ادامه موجب بروز سکته و بيماري هاي 
قلبي خواهد شد. رئيس دفتر مقام معظم رهبري جنگل کاري و درخت کاري را نوعي امر 
به معروف و نهي از منکر دانست و درباره راهکار مؤثر بودن امر به معروف و نهي از منکر 
افزود: برخي ها به محض آنکه يک خلافي مي بينند ش��روع به داد و فرياد مي کنند ولي 
بايد گفت که اين راه امر به معروف و نهي از منکر نيست؛ مردم نيز اگر ببينند که فرد امر به 
معروف و نهي از منکرکننده عنادي ندارد بدون غرض آن را مي پذيرد. محمدي گلپايگاني 
در ادامه با اش��اره به لزوم ارتباط قوي معنوي با خداوند تصريح کرد: چندي پيش خدمت 
رهبر معظم انقلاب عرض کردم که گاهي در زمان نماز حواس ما پرت مي شود و آيا اين 
موضوع چاره اي دارد يا خير؛ ايش��ان فرمودند که در نماز بايد توجه داش��ته باش��ي که با چه 

کسي حرف مي زني چون انسان در نماز داراي مخاطب است. 

وي در ادامه اظهار داشت: من گزارش اين اقدام ارزشمند بنياد برکت را خدمت مقام معظم 
رهبري عرض خواهم کرد و شک ندارم که ايشان نيز براي شما دعا خواهند کرد.

پيش از س��خنراني رئيس دفتر مقام معظم رهبري مخبر رئيس س��تاد اجراي فرمان امام 
گزارشي از فعاليت هاي اجرايي اين ستاد در زمينه هاي مختلف براي حاضران ارائه کرد. 
رئيس دفتر مقام معظم رهبري همچنين پس از مراسم افتتاح هزار هکتار طرح جنگل کاري 
در جمع خبرنگاران و در پاسخ به سؤالي درباره لزوم اجراي چنين طرح هايي در حاشيه تهران 
گفت: هر چه زمان مي گذرد احساس ضرورت اجراي چنين طرح هايي در کلان شهرها و 
به ويژه تهران به عنوان پايتخت جهان اسلام بيشتر احساس مي شود.  محمدي گلپايگاني 
ادامه داد: آلودگي شهر تهران يکي از راه هاي مؤثر براي جلوگيري از ان اجراي طرح هاي 
جنگل کاري در اطراف تهران است. وي تصريح کرد: شهر تهران بي رويه بزرگ شده است 
و هيچ راهي براي حفظ س��لامتي مردم جز اجراي طرح هاي درختکاري و جنگل کاري 
وجود ندارد و کساني که به جنگل ها و مراتع آسيب مي زنند قطعا به خود و نقش آينده خود 
ضرر مي زنند.  بنابر اين گزارش مراسم افتتاح طرح هاي جنگل کاري در منطقه لواسانات 
و شهريار در حاشيه شهر تهران با حضور مقامات اين بخش ها و از طريق ويدئوکنفرانس 
برگزار ش��د. همچنين در ادامه رئيس دفتر مقام معظم رهبري يک اصله نهال س��يب در 
اراضي مسعوديه تهران غرس کرد و آئين کلنگ زني مسجد پيامبر اعظم بنياد برکت نيز 

با حضور وي و مسئولان ستاد اجراي فرمان امام برگزار شد.
خداکرم جلالي معاون وزير جهاد کشاورزي عنوان کرد؛ قدرداني از بنياد برکت  ���

براي کمک به طرح جنگل کاري
معاون وزير جهاد کشاورزي، گفت: 1000 هکتار جنگل کاري توسط ستاد در مناطق بحراني 
انجام شده که قسمت اعظمش در غرب تهران است که کانون بحراني گردوغبار به شمار 
مي رود. خداکرم جلالي در مراس��م افتتاح هزار هکتار طرح جنگل کاري برکت در مناطق 
حاش��يه اي تهران و برنامه ريزي و ايجاد دو هزار هکتار جنگل در اس��تان هاي مرزي کش��ور 
گفت: به دليل مشکلاتي که امروز از جانب عدم رعايت موزونيت و تعادل با آن روبرو هستيم 
بر اساس برآوردها جنگل هاي جهان از ۸ ميليارد هکتار اکنون به 4 ميليارد هکتار رسيده است. 
وي افزود: خداوند در قرآن هم به آن اشاره کرده است که ما روييدني ها را بر اساس تعادل و 
موزونيت در جهان آفريديم. وي ادامه داد: ميزان گازهاي گلخانه اي طي هزاران سال حدود 
ppm ۲۷0 بوده، اما امروز به ppm 400 رسيده است و اين بهم خوردن تعادل و موزونيت 
مشکلاتي را براي جهان ايجاد کرده و گرمايش زمين و تغيير اقليم را رقم زده است. رئيس 
سازمان جنگل ها، مراتع و آبخيزداري اظهار کرد: دو نتيجه بسيار خطرناک که از تغيير اقليم 
و گرمايش زمين به وجود آمده کمبود آب و بيابان زايي اس��ت. ايجاد س��ونامي ها، س��يل ها، 
خشکسالي ها و بيماري هاي ناشناخته هم بخش ديگري از عوارض است. خداکرم افزود: 
گرمايش زمين در جهان طي دهه هاي اخير 0/۸ درجه بوده است و در ايران به يک و نيم 
درجه مي رسد. با هر درجه افزايش دما نياز آبي درختان و گياهان 16 درصد افزايش مي يابد 
و تعريق و تعرق هم بالا مي رود. معاون وزير جهاد کشاورزي گفت: ميزان سرانه گازکربنيک 
هم در کشور ما بالا است که به 9 تن در سال مي رسد، اما ميانگين جهاني حدود 6 تن است. 
براي اين موضوع سازمان هاي بين المللي برنامه هايي را دارند ولي اميدي نيست که کاري 
اساسي انجام شود. يا بايد مصرف سوخت هاي فسيلي و توليد گازهاي گلخانه اي را کاهش 
دهيم و يا بايد ميزان فضاي سبز را افزايش دهيم. وي ادامه داد: اگر هر خودرو روزي 30 ليتر 
بنزين بسوزاند بايد حدود 30 هکتار فضاي سبز و جنگل داشته باشيم تا اين ميزان کمبود 
اکسيژن را جبران کند که متأسفانه ما چنين فضاي سبز و جنگلي را نداريم. رئيس سازمان 
جنگل ها، مراتع و آبخيزداري اظهار کرد: از نظر ميزان بارندگي ما يک سوم ميانگين جهاني 
بارندگي داريم، اما تبخير ما سه برابر ميانگين جهاني است. با اين وجود کشور ما از 13 اقليم 
جهان، 11 اقليم ديگر غير از استوايي و قطبي را دارا است و از نظر تنوع گياهي و جانوري جزو 
پنج کشور اول جهان هستيم. خداکرم گفت: با توجه به تاکيدات و رهنمودهاي مقام معظم 
رهبري و همچنين بيانات اخير ايش��ان به مناس��بت هفته منابع طبيعي توقف بهره برداري 
صنعتي از جنگل هاي شمال از امسال شروع شده و ما 150 هزار هکتار بهره برداري را کاهش 
داديم و اميدواريم از سال اول برنامه ششم بهره برداري را به طور کامل متوقف کنيم. وي با 
تشکر از ستاد اجرايي فرمان حضرت امام )ره( گفت: هزار هکتار جنگل کاري توسط ستاد 
در مناطق بحراني انجام شده که قسمت اعظمش در غرب تهران است که کانون بحراني 
گردوغبار در ملارد به شمار مي رود، بوده و ۷60 هکتار آن آتريپلکس کاري شده که مي تواند 
کانون ها را کنترل کند و اميدواريم طي سه سال آينده به طور کامل ايمن شود. همچنين 
بخش ديگري در منطقه لواسان و مسعوديه که اکنون در آن هستيم، انجام شده است. معاون 
وزير جهاد کشاورزي در پايان خاطرنشان کرد: ستاد اجرايي فرمان حضرت امام )ره( قدم 
مثبت و بسيار ارزشمندي را برداشته که هم مورد عنايت مقام معظم رهبري است و هم نياز 
امروز ما است. حدود ۲ هزار هکتار هم ستاد برنامه دارد که امروز اجرايي کند و از آن مقدار 
حدود 1500 هکتار در خوزستان و جنوب غرب شهر اهواز است تا از کانون هاي مهم گرد و 

غبار به شمار مي رود و 500 هکتار ديگر هم در ايلام است.

رييس ستاد اجرايي فرمان حضرت امام)ره( در مراسم افتتاح طرح 1000 هکتاري جنگل کاري برکت خبر داد:

هدف گذاري ايجاد يک ميليون شغل در چهار سال آينده

افزايش 10 درصدي کرايه تاکسي ها براي سال 96


